

The History of St. Valentine

SUMMARY

Valentine's Day is a holiday with origins blending Christian and ancient Roman traditions, celebrated as a month of romance with its roots linked to the mysterious figure of Saint Valentine. The day has evolved over centuries to symbolize romantic love and expressions of affection worldwide.

- **Origins of Saint Valentine:** Saint Valentine was a priest around 270 AD who defied Emperor Claudius II's ban on marriage by secretly marrying couples. He was imprisoned and reputedly sent a letter signed "from your Valentine" before his execution. The Feast of Saint Valentine was recorded on February 14 in the 8th century.
- **Evolution of Valentine's Traditions:** By the late 1700s, Valentine's cards featuring Cupid and hearts became popular, and in 18th-century England, the day involved giving flowers, sweets, and elaborate cards. The British chocolate company Cadbury introduced heart-shaped chocolate boxes in 1868, further cementing the holiday's symbols.
- **Modern Symbolism and Recognition:** Today, Valentine's Day includes symbols like the heart, doves, and Cupid. Saint Valentine is recognized as the patron saint of lovers, epilepsy, and beekeepers, though removed from the General Roman Calendar due to scant historical data. Various relics attributed to him are displayed worldwide, and the day is widely celebrated, including mass weddings in the Philippines.

DETAILED HISTORY

The history of Valentine's Day—and the story of its patron saint—is shrouded in mystery. We do know that February has long been celebrated as a month of romance and that St. Valentine's Day, as we know it today, contains vestiges of both Christian and ancient Roman traditions. But who was Saint Valentine, and how did he become associated with this ancient rite?

A popular legend holds that, in about 270 AD, a priest defied Emperor Claudius II's ban on marriage and secretly married couples to spare husbands from being conscripted for war. Claudius believed that married men were not as good soldiers as single men. St. Valentine was jailed. According to legend, before his execution sometime around February 14th 270 AD, while in jail, St. Valentine signed a letter “from your Valentine” to his jailer's daughter, whom he had befriended and healed from blindness.

The 8th-century Gelasian Sacramentary recorded the celebration of the Feast (la fête) of Saint Valentine on February 14. The day became associated with romantic love in the 14th and 15th centuries, when notions of courtly love flourished, apparently by association with the "lovebirds" of early spring.

By the late 1700s, cards were being used. Valentine's cards commonly depict Cupid, the Roman god of love, and hearts, traditionally the seat of emotion. Birds also became a symbol of the day because the avian mating season was thought to begin in mid-February.

In 18th-century England, Valentine's Day became an occasion for couples to express their love for each other by presenting flowers, offering confectionery, and sending greeting cards (known as "valentines"). Fancy Valentines were made with real lace and ribbons,

with paper lace introduced in the mid-19th century. In 1835, despite the high postage costs, 60,000 Valentine's cards were sent by post in the United Kingdom.

In 1868, the British chocolate company Cadbury created Fancy Boxes – a decorated box of chocolates – in the shape of a heart for Valentine's Day. Boxes of filled chocolates quickly became associated with the holiday.

In the 19th century, handmade cards gave way to mass-produced greetings. In Italy, Saint Valentine's keys are given to lovers "as a romantic symbol and an invitation to unlock the giver's heart" and to children to ward off epilepsy (called Saint Valentine's Malady). Today, Valentine's Day symbols include the heart-shaped outline, doves, and the figure of the winged Cupid.

Although the Roman Catholic Church continues to recognize St. Valentine as a saint of the church, he was removed from the General Roman Calendar in 1969 because of the lack of reliable information about him. He is the patron saint of lovers, people with epilepsy, and beekeepers.

Numerous churches around the world claim to have his relics. These include his skull on display in a glass reliquary at the Basilica di Santa Maria in Cosmedin in Rome and a shoulder blade housed at the Basilica of SS. Peter and Paul in Prague (after having been discovered in the church's basement in 2002), a vessel tinged with his blood in addition to sundry other artifacts at the Whitefriar Street Church in Dublin, and relics kept inside a wax effigy of the saint situated in front of the altar of Old St. Ferdinand Shrine in Florissant, Missouri.

The day is popular worldwide. In the Philippines, it is the most common wedding anniversary, and mass weddings of hundreds of couples are not uncommon on that date. The holiday has expanded to expressions of affection among relatives and friends. Many schoolchildren exchange valentines on this day.

L'histoire de Saint Valentin

RÉSUMÉ

La Saint-Valentin est une fête dont les origines mêlent les traditions chrétiennes et romaines antiques, célébrée comme un mois de romance avec des racines liées à la figure mystérieuse de Saint Valentin. Au fil des siècles, ce jour est devenu le symbole de l'amour romantique et des manifestations d'affection partout dans le monde.

- **Origines de Saint Valentin :** Saint Valentin était un prêtre vers 270 apr. J.-C. qui a défié l'interdiction du mariage imposée par l'empereur Claude II en mariant secrètement des couples. Il fut emprisonné et aurait envoyé une lettre signée « de ton Valentin » avant son exécution. La fête de Saint-Valentin fut inscrite le 14 février dès le VIII^e siècle.
- **Évolution des traditions de la Saint-Valentin :** À la fin des années 1700, les cartes de Saint-Valentin représentant Cupidon et des cœurs sont devenues populaires. En Angleterre au XVIII^e siècle, la journée était marquée par l'échange de fleurs, de bonbons et de cartes élaborées. La compagnie britannique Cadbury a introduit des boîtes de chocolats en forme de cœur en 1868, consolidant les symboles de la fête.
- **Symbolisme moderne et reconnaissance :** Aujourd'hui, la Saint-Valentin est associée à des symboles tels que le cœur, les colombes et Cupidon. Saint Valentin est reconnu comme le patron des amoureux, de l'épilepsie et des apiculteurs, bien qu'il ait été retiré du calendrier liturgique romain en raison de l'absence de données historiques. De nombreuses reliques lui sont attribuées

dans le monde, et la fête est célébrée partout, notamment par des mariages de masse aux Philippines.

HISTOIRE DÉTAILLÉE

L'histoire de la Saint-Valentin – et celle de son saint patron – demeure mystérieuse. On sait que février est célébré depuis longtemps comme un mois de romance et que notre Saint-Valentin moderne conserve des traces de traditions chrétiennes et romaines antiques. Mais qui était Saint Valentin et comment est-il devenu associé à ce rite ancien?

Selon une légende populaire, vers 270 apr. J.-C., un prêtre a défié l'interdiction de mariage de l'empereur Claude II et a marié des couples en secret pour épargner les maris de la conscription pour la guerre. Claude pensait que les hommes mariés étaient moins bons soldats que les célibataires. Saint Valentin fut emprisonné. Selon la légende, avant son exécution autour du 14 février 270, alors qu'il était en prison, Saint Valentin a signé une lettre « de ton Valentin » à la fille de son geôlier, avec laquelle il s'était lié d'amitié et qui avait été guérie de la cécité.

Le Sacramentaire Gélasien du VIII^e siècle a consigné la célébration de la fête de Saint Valentin le 14 février. Ce jour s'est associé à l'amour romantique aux XIV^e et XV^e siècles, alors que les notions de l'amour courtois se développaient, notamment par l'association avec les « tourtereaux » du début du printemps.

À la fin des années 1700, les cartes étaient utilisées. Les cartes de Saint-Valentin représentent souvent Cupidon, dieu romain de l'amour, et les cœurs, traditionnellement le siège des émotions. Les oiseaux sont aussi devenus un symbole de la journée, car on pensait que la saison de reproduction aviaire commençait à la mi-février.

En Angleterre au XVIII^e siècle, la Saint-Valentin est devenue une occasion pour les couples de s'exprimer leur amour en offrant des fleurs, des confiseries et des cartes de vœux (« valentins »). Les cartes sophistiquées étaient faites de vraie dentelle et de rubans, la dentelle

de papier n'étant introduite qu'au milieu du XIX^e siècle. En 1835, malgré les coûts élevés de la poste, 60 000 cartes de Saint-Valentin ont été envoyées au Royaume-Uni.

En 1868, la compagnie britannique de chocolat Cadbury a créé les Fancy Boxes – des boîtes décorées de chocolat – en forme de cœur pour la Saint-Valentin. Les boîtes de chocolats fourrés sont vite devenues associées à la fête.

Au XIX^e siècle, les cartes faites à la main ont cédé la place aux cartes de vœux produites en série. En Italie, les clés de Saint-Valentin sont offertes aux amoureux « comme un symbole romantique et une invitation à ouvrir le cœur du donateur » et aux enfants pour conjurer l'épilepsie (appelée le « mal de Saint-Valentin »). Aujourd'hui, les symboles de la Saint-Valentin incluent le cœur stylisé, les colombes et la figure ailée de Cupidon.

Bien que l'Église catholique romaine continue de reconnaître Saint Valentin comme un saint de l'Église, il a été retiré du calendrier romain général en 1969 faute d'informations fiables à son sujet. Il est le saint patron des amoureux, des personnes atteintes d'épilepsie et des apiculteurs.

De nombreuses églises dans le monde revendiquent la possession de ses reliques. Parmi elles, son crâne exposé dans une relique en verre à la basilique Santa Maria in Cosmedin, à Rome, et une omoplate conservée à la basilique SS. Pierre et Paul à Prague (découverte dans la crypte de l'église en 2002), un vase teinté de son sang et divers artefacts à l'église Whitefriar Street à Dublin, ainsi que des reliques conservées dans une effigie en cire devant l'autel de Old St. Ferdinand Shrine à Florissant, Missouri.

La Saint-Valentin est populaire partout dans le monde. Aux Philippines, il s'agit de l'anniversaire de mariage le plus courant, et des mariages de masse réunissant des centaines de couples ne sont pas rares à cette date. La fête s'est étendue aux échanges d'affection entre proches et

amis. De nombreux enfants d'école échangent des cartes de Saint-Valentin ce jour-là.